
OR.0002/9/2015.US         

P r o t o k ó ł    Nr  IX/2015 

_______________________________________________ 
z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 

z dnia 24 czerwca 2015 r. 
 
Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności  - 19 
radnych. 
 
Nieobecni: 
- Anna Sinkiewicz 
- Barbara Kosmowska 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
 
Lista osób  zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Obradom przewodniczył Pan Jan Treder – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Bytowie. 
 
Przewodniczący obrad otwierając IX sesję Rady Miejskiej w Bytowie, o godz. 
10.00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie, ul. 1 Maja 15, 
stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować i podejmować 
uchwały Rada Miejska w Bytowie. 
 
W dalszej kolejności przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, jednostek 
organizacyjnych gminy Bytów, sołtysów, zarządów osiedli, prasy, radia oraz 
pozostałych mieszkańców przysłuchujących się obradom Rady.  
 
Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Raport oceniający skuteczność działań polityki społecznej i prorodzinnej w gminie Bytów  
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– materiały do wglądu  w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej   
oraz w BIP Urzędu Miejskiego.  

7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2014 rok oraz sprawozdania  
     z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014 wraz z informacją o stanie mienia       
      komunalnego gminy Bytów: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego – materiały do wglądu  w biurze Rady,  
w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego  
(folder: Finanse gminy – budżet), 

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia  
komunalnego – materiały do wglądu  w biurze Rady, w teczkach komisji stałych 
Rady Miejskiej oraz w BIP Urzędu Miejskiego (folder: Finanse gminy – budżet), 

c) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania  
budżetu za 2014 r. – materiały do wglądu  w biurze Rady, w teczkach komisji stałych 
Rady Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego (folder: Finanse gminy – budżet), 

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa  
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2014 r. – materiały  
do wglądu  w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej  oraz w BIP 
Urzędu Miejskiego (folder: Finanse gminy – budżet),  

e) odczytanie uchwały RIO w Gdańsku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej  
dotyczącym udzielenia absolutorium dla Burmistrza Bytowa – materiały do wglądu  
w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej  oraz w BIP Urzędu 
Miejskiego (folder: Finanse gminy – budżet), 

f) opinie komisji stałych Rady w sprawie sprawozdań, 
g) dyskusja nad przedłożonymi sprawozdaniami, 
h) podjęcie uchwał w sprawie:  

� rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Bytów za rok 
2014 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014  
(druk nr 73) – załączniki do uchwały do wglądu w biurze Rady, w teczkach 
komisji stałych Rady oraz w BIP Urzędu Miejskiego – folder: Rada Miejska – 
najbliższa sesja Rady Miejskiej – projekty uchwał 2014-2018, 

� udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
gminy Bytów za 2014 rok  (druk nr 74). 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przejęcia od Powiatu Bytowskiego zadania zarządzania przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych gminy Bytów (druk nr 70), 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki  
i rozwiazywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2015 rok 
(druk nr 71),  

c) zmiany uchwały w sprawie nadania statutu jednostce budżetowej pod nazwą „Centrum 
Integracji Społecznej w Bytowie” (druk nr 77),  

d) utworzenia odrębnego obwodu głosowania dla przeprowadzenia głosowania  
w referendum ogólnokrajowym w dniu  6 września 2015 r. (druk nr 76),  

e) współdziałania przy realizacji zadania z zakresu dokształcania i doskonalenia 
zawodowego nauczycieli (druk nr 72),  

f) zmiany uchwały w sprawie ustalania „Regulaminu określającego wysokość stawek 
i szczegółowe warunki przyznawania dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, 
mieszkaniowego, za warunki pracy, za wysługę lat, sposób obliczania wynagrodzenia  
za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw oraz przyznawania 
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nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycielom szkół  
i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Bytów” (druk nr 75),  

g) zmiany uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę 
Bytów oraz rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, 
psychologów i logopedów (druk nr 78),  

h) ustalenia numerów porządkowych publicznych przedszkoli, publicznych szkół 
podstawowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Bytów (druk nr 79),  

i) ustalenia sieci prowadzonych przez gminę Bytów publicznych przedszkoli, oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych (druk nr 83), 

j) ustalenia sieci prowadzonych przez gminę Bytów publicznych szkół podstawowych                
i gimnazjów oraz określenia granic ich obwodów (druk nr 84), 

k) zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych  
przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 
gminy Bytów oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania  
(druk nr 80),  

l) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2015 rok (druk nr 81),  
ł) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2015 – 2024  
      (druk nr 82), 
m) odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Gdańsku na uchwałę Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie wysokości rocznych  
stawek podatku od nieruchomości na rok 2015 (druk nr 85). 

9.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10.  Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 
 
Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder poinformował, że przed sesją 
do biura Rady wpłynęły dwa pisma od Pana Wincentego Knitra, które zostaną 
rozpatrzone w punkcie 10 - Wolne wnioski i zapytania.  
 
Rada Miejska przez aklamację wyraziła zgodę. 
 
W wyniku głosowania: (19-za) porządek obrad został przyjęty  
w niezmienionym brzmieniu, wg którego będzie procedować Rada Miejska  
w Bytowie. 
 
Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad, Pan Jan Treder, poinformował, że zgodnie  
ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie do informacji publicznej 
protokół z poprzedniej sesji został wyłożony w biurze Rady Miejskiej 
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(pok. nr 2) oraz został opublikowany na stronie internetowej Biuletynu 
Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

Następnie skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji.  

Uwag, ani żadnych innych wniosków do protokołu z poprzedniej sesji nie 
zgłoszono. 

W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie: 19-za.   

 
Ad. pkt-u 4. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 
burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym przesłane w materiałach 
sesyjnych, które stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
W związku z powyższym, przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych 
chciałby zabrać głos w powyższej sprawie? 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz skierował dwa pytania do burmistrza 
Bytowa z prośbą o wyjaśnienie: 
 
 1. Przeprowadzono kontrolę firmy odbierającej odpady na terenie gm. Bytów 
(m.in. w zakresie czy odbiór odpadów następuje zgodnie z określonym 
harmonogramem, czy mieszkańcy otrzymują odpowiednią liczbę worków  
do segregacji odpadów). 
 
2. Weryfikacja danych zawartych w deklaracji złożonych przez właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne, pod kątem ich zgodności ze stanem faktycznym.  
 
Pytanie: Czy w związku z przeprowadzoną ww. kontrolą były jakieś uchybiania  
w stosunku do firm odbierających odpady, czy do weryfikacji wniosków? 
 
Odpowiedzi na ww. zapytania udzielił zastępca burmistrza Bytowa Pan Jacek 
Czapiewski. 
 
Jeżeli chodzi o pierwsze pytanie, to faktycznie przeprowadzono kontrole 
rutynowe firm odbierających odpady komunalne na terenie gminy Bytów.  
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W szczególności chodzi o firmę ELWOZ i STAKOM pod kątem prawidłowości 
ich odbioru, dostarczeniem odpowiedniej ilości worków do segregacji śmieci, 
posiadanego sprzętu oraz tzw. PSZOK-ów. W trakcie kontroli nie stwierdzono 
żadnych nieprawidłowości. Jeżeli chodzi o drugie pytanie, dokonano weryfikacji 
danych zawartych w deklaracjach złożonych przez właścicieli nieruchomości,  
na których nie zamieszkują, a powstają odpady komunalne, pod kątem ich 
zgodności ze stanem faktycznym, gdzie stwierdzono kilka nieprawidłowości.  
 
Uzupełnienia do sprawozdania burmistrza z działalności miedzy sesjami 
dokonał burmistrz Bytowa pan Ryszard Sylka. Poinformował, że: 
 

1. W dniu 16.06.2015 r. odbyło się spotkanie z zastępcą dyrektora PKP Polskie 
Linie Kolejowe S.A. ds. planowania strategicznego w sprawie rewitalizacji 
linii kolejowej nr 212 na odcinku Bytów – Lipusz. 

2. W dniu 19.06.2015 r. przesłano do Marszałka Województwa Pomorskiego 
Raport z prac Zespołu Obszaru Funkcjonalnego Bytowa dotyczących 
wniosków do planu zagospodarowania przestrzennego województwa 
pomorskiego, który w dniu jutrzejszym zostanie przesłany do radnych. 

3. W dniu 20.06.2015 r. odbyło się podsumowanie gminnych zawodów 
sportowo-pożarniczych jednostek OSP z terenu gminy Bytów na boisku 
sportowym w Gostkowie. Zawody zorganizowane zostały przez Zarząd 
Miejsko-Gminny Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Bytowie 
przy współudziale Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  
w Bytowie oraz jednostki OSP z m. Gostkowo. Na terenie gminy Bytów 
działa sześć jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych. Do zawodów 
zgłoszono 9 drużyn. Wygrane drużyny będą reprezentowały Gminę 
Bytów na Powiatowych Zawodach Ochotniczych Straży Pożarnej  
w Studzienicach - 27.06.2015 r. 

4. W dniu 22.06.2015 r. podpisano umowę z Fundacją Parasol  
na prowadzenie Kaszubskiego Inkubatora Przedsiębiorczości. 

5. W dniu 22.06.2015 r. przekazano defibrylator dla Stowarzyszenia „Osiem” 
ze środków GKRPA. 

6. W dniu 23.06.2015 r. odbyło się zwyczajne Zgromadzenie Wspólników 
Kompleksu Basenowo Rekreacyjnego w Bytowie, które nie udzieliło 
absolutorium Zarządowi Spółki. Jednocześnie poinformował, że Rada 
Nadzorcza odwołała Pana Janusza Kordę z funkcji członka Zarządu oraz 
głównego księgowego, z dniem 8.06.2015 r. 

7. W dniu 23.06.2015 r. wystąpiono z propozycją do wójtów gmin 
Borzytuchom i Studzienic z propozycją współpracy w zakresie 
przebudowy dróg powiatowych w Ramach Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych. Chcemy, aby drogi powiatowe  
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na terenie gminy Bytów były kompleksowo wykonane przy współpracy 
gminy Bytów. Jak również wystąpiono do ww. gmin z propozycją 
partycypacji w kosztach budowy tych dróg. 

8. W dniu 29.06.2015 r. na sesji Sejmiku Województwa Pomorskiego nastąpi 
oficjalne podpisanie porozumienia z Marszałkiem Województwa 
Pomorskiego w sprawie realizacji Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych. Gmina Bytów posiada 8 takich zadań do realizacji. 

 
Radny Rafał Gierszewski zapytał, co jest przyczyną nie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Spółki Kompleksu Basenowo-Rekreacyjnego 
w Bytowie, który działa zaledwie od dwóch lat? Podkreślił, iż jest to bardzo 
niepokojąca sprawa. 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa stwierdził, że absolutorium Zarządowi  
nie udzieliło Zgromadzenie Wspólników, z uwagi na nieprawidłowości 
księgowe , jakie zaistniały w Spółce. 
 
Jakie będą dalsze konsekwencje, w związku z nie udzieleniem absolutorium 
Zarządowi Spółki? - zapytał radny Gierszewski. 
 
Przede wszystkim, wszelkie nieprawidłowości księgowe w Spółce muszą być  
skorygowane i wyprowadzone na bieżąco, w celu prawidłowego jej 
funkcjonowania. Oceny stanu dokona biegły księgowy, na podstawie których 
będzie można wyciągnąć konkretne wnioski w tej sprawie. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał, w związku z zaistniałą sytuacją, jak 
będzie wyglądała płynność finansowa tej Spółki? Czy nie będziemy musieli 
zwoływać sesji nadzwyczajnej w tej sprawie? 
 
Musimy poczekać na końcowe wnioski, które nie zostały jeszcze ustalone.  
Bez nich nie możemy podjąć żadnych konkretnych decyzji. Nie wiemy też 
jakiego typu są to nieprawidłowości. Być może, tylko zaniedbania bieżące.  
O ile będzie zachodziła taka konieczność, zwrócimy się też  
do przewodniczącego Rady o zwołanie sesji – powiedział burmistrz. 
 
Radny Tomasz Franciszkiewicz odniósł się do spotkania burmistrza Bytowa 
w sprawie kolei oraz do kosztów współfinansowania, zgodnie z zawartym 
porozumieniem. Czy PKP PLK S.A. w momencie przejęcia tej linii  
po modernizacji, byłaby również jej operatorem? 
 
Tak – odpowiedział burmistrz. Wszystko idzie w dobrym kierunku. Miejmy 
nadzieję, że PKP PLK S.A. przejmie tą linię i nasze wydatki zostaną na takim 
poziomie jakie zostały ustalone na ten rok. Rewitalizacja linii kolejkowej może 
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być wykonana przy dofinansowaniu środków unijnych. Głównym 
inwestorem jest PKP PLK S.A, która posiada największy wkład w tej 
inwestycji, która także będzie jej operatorem. Do podpisania umowy 
pomiędzy stronami na pewno nie dojdzie, ponieważ nie ma takiej 
konieczności. Wystarczą jedynie odpowiednie pozwolenia na rozpoczęcie tej 
inwestycji oraz odpowiednie zapisy w studium wykonalności. Do końca 
września br. wszelkie formalności powinny być spełnione. 
 
Innych pytań do ww. sprawozdania nie było. 
 
Ad. pkt-u 5. 

 
Radny Bogdan Adamczyk 
 

• w sprawie remontu schodów, w szczególności chodzi o dojście od strony 
ul. Staszica. Remont tego odcinka drogi jest konieczny z uwagi  
na wystające zbrojenie, które stwarza duże zagrożenie dla pieszych oraz 
dla osób poruszających się na wózkach inwalidzkich. 
 

• w sprawie remontów placów zabaw na terenie gminy Bytów, które  
do końca czerwca br. miały być wykonane. Na niektórych z nich nie 
usunięto jeszcze elementów betonowych, które stwarzają duże zagrożenie  
dla pieszych. 
 

• w sprawie prawidłowych oznakowań w strefie płatnego parkowania, 
zgodnie z wytycznymi Ministra Infrastruktury i Rozwoju. Radny zapytał, 
jak w Bytowie zostanie rozwiązany ten problem. Czy będziemy nadal 
pobierać opłaty, czy też dostosujemy się do nowych wymogów 
technicznych. 

 
• w sprawie wytyczenia tras treningowych dla kolarzy w okolicy j. Jeleń. 

Jest to problem, który stwarza duże zagrożenie dla osób spacerujących 
z małymi dziećmi. Często jest tak, że kolarze bardzo szybko zjeżdżają  
z tras górskich powodując duże niebezpieczeństwo dla przechodniów 
oraz osób znajdujących się na plaży. Były też przypadki, że dane dziecko,  
ze złamaną ręką trafiło do szpitala. Aby temu zapobiec proponuje 
wytyczenie ścieżki rowerowej w innym miejscu bardziej bezpiecznej  
lub jego prawidłowe zabezpieczenie. Tak, aby kolarze mogli swobodnie 
trenować. 

 
• w sprawie zamontowania spowalniacza ruchu przed korpalem na ul. 

Pogodnej w Bytowie.  
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Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska 
 

• w sprawie poprawy oznakowania poziomego ul. Gdańskiej w Bytowie,  
 

• w sprawie realizacji wniosków z zebrania osiedlowego nr 4 w Bytowie,  
w szczególności chodzi o wykonanie takich zadań jak: likwidacja 
wystających studzienek kanalizacyjnych w pasie chodnika przy  
ul. Gdańskiej, rozwiązanie problemu kanalizacji deszczowej przy ul. Marii 
Dąbrowskiej. Zgodnie z statutem osiedla powinien być sporządzony 
protokół z zebrania mieszkańców i podpisany przez przewodniczącego 
Zarządu Osiedla. Nie otrzymano protokołu a jedynie wnioski z zebrania 
sprawozdawczo – wyborczego. W związku z powyższym radna zapytała, 
kiedy będą one zrealizowane?  

  
• w sprawie podłączenia budynków mieszkalnych na Osiedlu nr 4  

do ciepłowni rejonowej w Bytowie zarządzanej przez firmę Veolia Północ 
Spółka z o.o. Pomimo wystosowania pisma przez zastępcę burmistrza 
pana Andrzeja Krawczyńskiego w tej sprawie, do tej pory nie otrzymano 
żadnej odpowiedzi. W związku z powyższym radna zapytała, jakie będą 
dalsze działania w tym zakresie? 

 
• w sprawie wprowadzenia zakazu handlu na rynku (Plac Kardynała 

Wyszyńskiego) w Bytowie, który nie powinien być przeznaczony na taką 
działalność. Radna podkreśliła, iż do tego celu służy targowisko przy  
ul. Bauera.  

 
• w sprawie nasadzeń kwiatów wieloletnich (różnokolorowych)  

w śródmieściu Bytowa. 
 

Radny Eugeniusz Wiatrowski 
 

• w sprawie opracowania regulaminu korzystania z nasypu przez 
użytkowników. Radny proponuje, aby w to opracowanie włączyły się też 
inne osoby. Między innymi stowarzyszenia, kluby, czy inne organizacje 
społeczne. 
 

Radny Zbigniew Choma 
 

• w sprawie przestrzegania godzin otwarcia Punktu Informacji 
Turystycznej w Rekowie zarządzanej przez Fundację Parasol. Punkt ten  
w sezonie letnim powinien być otwarty w godzinach popołudniowych, 
tak aby każdy turysta mógł z niego skorzystać. Często zdarza się tak,  
że zarówno PIT w Bytowie jak i w Rekowie jest zamknięty lub wisi 
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informacja z napisem „zaraz wracam”. Zdaniem radnego Chomy oraz 
radnego Adamczyka tak nie powinno być. Działania punktu w Rekowie   
są niezadawalające, który jest otwarty tylko przez 4 godziny. Fundacja 
Parasol twierdzi, że brak jest obsady, dlatego w tym roku zmniejszono 
ilość godzin otwarcia tego punktu. Poza tym nic nowego w punkcie tym 
się nie dzieje i nie funkcjonuje on tak jak przyjęto to w założeniach. 
 

Radny Stanisław Borzyszkowski 
 

• w sprawie naprawy części zapadniętego chodnika przy bloku  
ul. Gdańskiej nr 2 w Bytowie, 

• w sprawie wyczyszczenia dna kąpieliska jeziora Jeleń w Bytowie,  
z porostów oraz z różnych innych glonów, z uwagi na sezon wakacyjny, 

• w sprawie usunięcia belki stalowej (dwuteownika) z dna małego 
kąpieliska j. Jeleń w Bytowie,  

• w sprawie ujęcia w planach inwestycyjnych rozbudowę ronda  
na skrzyżowaniu ul: Ks. J. Popiełuszki, Mierosławskiego i K. Wielkiego, 
które stwarza poważne utrudnienia w ruchu drogowym. 

  
Radny Tomasz Franciszkiewicz 
 

• w sprawie remontu ul. Kościuszki w Bytowie. W szczególności chodzi 
o wykonanie w pierwszej kolejności dojazdu do posesji nr 42  
i 44, przy których mieszka osoba niepełnosprawna oraz rodzina z chorym 
dzieckiem. Dojazd do tych posesji jest bardzo utrudniony. Remont tej 
ulicy zaplanowany jest dopiero w przyszłym roku ze środków 
pozabudżetowych. Radny zapytał, co się stanie, jeżeli gmina nie otrzyma 
żadnego dofinansowania oraz w jaki sposób można pomóc tym ludziom? 

• w sprawie naprawy nawierzchni ścieżki rowerowej w kierunku 
Tuchomia, 

• w sprawie wzmożonej kontroli Policji na Placu Garncarskim, na którym 
przebywają osoby bezdomne pijące alkohol oraz załatwiające swoje 
potrzeby fizjologiczne. Zbliża się sezon turystyczny i widok bezdomnych 
osób śpiących na murach nie najlepiej świadczy o estetyce tego miasta.  
 

Ad. pkt-u 6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan Jan Treder poinformował,  
że raport oceniający skuteczność działań polityki społecznej i prorodzinnej  
w gminie Bytów był szczegółowo przedstawiony na każdej komisji stałej Rady 
Miejskiej w Bytowie przez panią Urszulę Porańską, kierownika Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej oraz znajdował się w teczkach komisji, jak 
również na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Bytowie. 
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W związku z powyższym zapytał, czy są jakieś dodatkowe pytania w tej 
kwestii. 
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski zasugerował, aby dokument ten był bardziej 
upubliczniony. Nie tylko na stronie BIP, czy przekazany radnym w formie 
elektronicznej, ale także powinien on dotrzeć do społeczeństwa. 
 
W odpowiedzi pani kierownik MOPS stwierdziła, iż dokument ten jest bardzo 
obszerny nad którym pracował cały zespół ludzi. 
 
Innych uwag ani zapytań do ww. sprawozdania nie było. 
 
Raport monitoringowy stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady podziękował pani kierownik za obszerne 
przygotowanie raportu oraz jego przedstawienie na komisjach.  
 
Ad. pkt-u 7. 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2014 r.  
oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014  
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego gminy Bytów. 
 
Jako pierwszy głos w tej sprawie zabrał przewodniczący Rady Miejskiej  
Pan Jan Treder, który przedstawił procedurę związaną z rozpatrywaniem 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz udzielenia absolutorium, zgodnie  
z przepisami ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o finansach 
publicznych. 
 
Procedura absolutoryjna stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił panią skarbnik o przedstawienie 
sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
Bytów za 2014 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego.    
 
Na wstępie skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra poinformowała, że zgodnie  
z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza 
sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz  
ze sprawozdaniami z wykonania budżetu, w terminie do dnia  
30 czerwca  roku następującego po roku budżetowym. Roczne sprawozdanie 
finansowe gminy Bytów za rok 2014 składa się z czterech części. Pierwsza 
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cześć sprawozdania stanowi bilans z wykonania budżetu gminy Bytów  
za 2014 rok. Druga część sprawozdania finansowego składa się z łącznego 
bilansu jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych 
gminy Bytów za 2014. Trzecia część składa się z łącznego rachunku zysków  
i strat jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych 
gminy Bytów za 2014 rok. Natomiast czwarta część sprawozdania 
finansowego składa się z łącznego zestawienia zmian w funduszu jednostek 
budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych gminy Bytów za 2014 
rok.  
 
W dalszej kolejności skarbnik omówiła realizację budżetu gminy Bytów  
za 2014 rok. Na zaplanowane dochody budżetowe ogółem w kwocie  
76 505 187 zł, wykonano 77 072 175,52 zł, co stanowi 100,7 % planu. Natomiast 
wydatki budżetowe ogółem zrealizowano w wysokości 78 366 454,37 zł  
na plan 81 681 033 zł, co stanowi 95,9%. Budżet zamknął się deficytem 
budżetowym w wysokości 1 294 278,85 zł na zaplanowany deficyt w kwocie  
5 175 846 zł.  
 
Następnie pani skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy Bytów  
za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego w formie 
prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
W prezentacji omówiła: 

1. Realizację budżetu gminy Bytów za 2014 rok oraz deficyt, 
2. Wykonanie dochodów budżetu gminy Bytów według działów  

klasyfikacji budżetowej, 
3. Strukturę wykonania dochodów, 
4. Wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych w latach 

2011-2014, 
5. Wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych w latach 

2011-2014, 
6. Wpływy z tytułu sprzedaży mienia gminnego w latach 2011-2014, 
7. Strukturę dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych, 
8. Zaległości w podatkach od osób fizycznych w latach 2011-2014, 
9. Zaległości w podatkach od osób prawnych w latach 2011-2014, 
10. Zaległości w najmach, dzierżawach w latach 2011-2014, 
11. Wpływy z opłat za wieczyste użytkowanie gruntów w latach  

2011-2014, 
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12. Odsetki od środków na rachunkach bankowych w latach 2011-2014, 
13. Skutki obniżenia górnych stawek w podatkach w latach 2011-2014, 
14. Skutki udzielonych ulg w podatkach w latach 2011-2014, 
15. Umorzenia w podatkach w latach 2011-2014, 
16. Rozłożenia na raty w podatkach w latach 2011-2014, 
17. Wykonanie wydatków budżetu gminy Bytów według działów 

klasyfikacji budżetowej, 
18. Strukturę wykonania wydatków, 
19. Procentowy udział wydatków majątkowych w latach 2011-2014, 
20. Procentowy udział wydatków majątkowych w latach 2007-2010, 
21. Wydatki na oświatę, a dopłata gminy w latach 2011-2014 

(subwencjonowane i własne), 
22. Wydatki na oświatę niepubliczną, 
23. Koszty odsetek od pożyczek i kredytów w latach 2011-2014, 
24. Zobowiązania finansowe gminy Bytów z tytułu kredytów, pożyczek  

i obligacji. 
 
Na zakończenie poinformowała, że szczegółowa analiza wszystkich danych 
została zawarta w sprawozdaniu opisowym, które zostało złożone w biurze 
Rady Miejskiej oraz umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Ponadto podkreśliła, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów  
za rok 2014 było szczegółowo badane przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 
w Bytowie wraz z sprawozdaniami z wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury oraz przyjęcia informacji  
o stanie mienia komunalnego, jak również przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową, która wydała pozytywną opinię na temat ww. sprawozdań.   
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014 stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Następnie przewodniczący Rady Pan Jan Treder odczytał uchwałę  
Nr 089/g312/R/II/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Gdańsku z dnia 17.04.2015 r. w sprawie pozytywnej opinii o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu gminy Bytów za 2014 rok. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
W dalszej kolejności, zgodnie z porządkiem obrad przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie Pan Bartosz Majkowicz odczytał 
wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2014 r.   
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 21.05.2015 r. stanowi załącznik nr 10  

do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady podziękował przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej  
oraz jej członkom za włożony trud w trakcie kontroli i pracę nad 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok ubiegły oraz 
sporządzeniem wniosku w sprawie absolutorium dla burmistrza Bytowa  
z tytułu wykonania budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder odczytał uchwałę  
Nr 117/g312/A/II/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 26.05.2015 r. w sprawie pozytywnej opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Bytowa z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 
 
Uchwała ta, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.   
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji stałych 
Rady Miejskiej o przedstawienie opinii o sprawozdaniu. 
 

1. Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały nie wnosząc żadnych uwag. 

2. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie 
zapoznała się z sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów  
za rok 2014, opinią RIO oraz wnioskiem Komisji Rewizyjnej opiniując 
oba projekty uchwał pozytywnie,  

3. Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska również nie wniosła 
żadnych uwag do sprawozdania oraz wniosku Komisji Rewizyjnej 
opiniując projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania  
z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014 pozytywnie, udzielając 
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tym samym burmistrzowi absolutorium z tego tytułu.  
 
W dalszej kolejności przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. 
sprawozdaniem. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne nw. projekty uchwał  
w sprawie: 
 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

Bytów za rok 2014 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy Bytów za rok 2014. 

 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę  

Nr IX/65/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – przyjęła. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr  12 do protokołu. 

 

2) udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania  

budżetu gminy Bytów za 2014 rok 

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz pozytywnej opinii RIO i braku dyskusji, przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę  

Nr IX/66/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – przyjęła. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

 

Pan Jan Treder przewodniczący Rady w imieniu swoim oraz radnych złożył 
gratulacje burmistrzowi Bytowa w związku z udzieleniem absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014. 
 
Podziękowanie radnym za udzielenie absolutorium zwłaszcza członkom 
Komisji Rewizyjnej złożył również burmistrz Bytowa. W swoim wystąpieniu  
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burmistrz podziękował zastępcom, kierownikom poszczególnych wydziałów 
oraz wszystkim pracownikom za wsparcie i pomoc w realizacji trudnych 
zadań samorządowych, między innymi inwestycyjnych. Szczególne 
podziękowania złożył pani skarbnik za przestrzeganie dyscypliny finansowej  
i nie przekroczenia planu wydatków. Podziękował również radnym za dobrą 
współpracę, gdzie dominowała przede wszystkim troska o dobro całej gminy.   
        

Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach do godz. 11.30. 
 

Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnych uchwał, wg ustalonego 
porządku obrad. 

 
Ad. pkt-u 8. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
przejęcia od Powiatu Bytowskiego zadania zarządzania przystankami 
komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych  
w granicach administracyjnych gminy Bytów (druk nr 70). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
Poinformował, że  uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia w sprawie powierzenia burmistrzowi Bytowa wykonania 
zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi, w ilości  
25 zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych gminy Bytów. Przyjęcie zadania publicznego nastąpi  
na mocy porozumienia zawartego między Zarządem Powiatu Bytowskiego,  
a Burmistrzem Bytowa. Zadanie to będziemy wykonywać dopiero  
od 1.01.2017 roku.  
 
Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska – jw. 
 
Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej nie wniosły żadnych uwag. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie ogólne. 
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W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr IX/67/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – jednogłośnie 
przyjęła.   
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny A. Pradella, T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/ 
 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiazywania problemów alkoholowych  
i przeciwdziałania narkomanii na 2015 rok (druk nr 71). 
 
Projekt uchwały zreferował burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka  informując, 
iż zmiany w załączniku nr 1 do uchwały dotyczą przede wszystkim 
zwiększenia wydatków w gminnym programie, które zostały sfinansowane  
ze wzrostu wpływów z tytułu opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych w 2015 roku w wysokości 490 000 zł. 
 
Stanowisko Komisji Oświaty i Polityki Społecznej przedstawił jej 
przewodniczący Pan Adam Mohr informując, iż komisja projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie bez żadnych uwag. 
 
Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej w Bytowie nie wniosły żadnych uwag. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W głosowaniu: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/68/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – jednogłośnie przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
zmiany uchwały w sprawie nadania statutu jednostce budżetowej pod 
nazwą „Centrum Integracji Społecznej w Bytowie” (druk nr 77). 
 
Projekt uchwały zreferował burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka informując, 
że w związku z potrzebą pozyskania środków unijnych z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020,  
w ramach partnerstwa z ośrodkami pomocy społecznej z terenu powiatu 
bytowskiego,  niezbędne jest rozszerzenie  działalności CIS na teren powiatu 
bytowskiego.  
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Komisja Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
 Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/69/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
utworzenia odrębnego obwodu głosowania dla przeprowadzenia 
głosowania w referendum ogólnokrajowym w dniu  6 września 2015 r. 
(druk nr 76). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka. 
Poinformował, że w dniu 21 maja br. Senat Rzeczypospolitej Polskiej podjął 
uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zarządzenie przez Prezydenta RP 
ogólnokrajowego referendum. Odrębny obwód głosowania w szpitalu rada 
gminy tworzy obligatoryjnie w drodze uchwały, na wniosek burmistrza, jeżeli 
w dniu referendum będzie w nim przebywać co najmniej 15 wyborców. 
Referendum odbędzie się 6.09.2015 roku. 
 
Komisje stałe Rady Miejskiej w Bytowie projekt uchwały zaopiniowały 
jednogłośnie pozytywnie. 
 
Głosów dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowaniu: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/70/2015 Rady 
Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – jednogłośnie przyjęła.   
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Pakiet uchwał oświatowych przedstawił zastępca burmistrza Pan Jacek 
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Czapiewski informując, iż komisja merytoryczna tj. Komisja Oświaty  
i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała 7 uchwał, nie wnosząc żadnych zmian.  
 
Rada Miejska w głosowaniu jawnym przyjęła nw. uchwały, głosując 
oddzielnie nad każdą z nich: 
 

1. Uchwałę Nr IX/71/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
24.06.2015 r. w sprawie współdziałania przy realizacji zadania  
z zakresu dokształcania i doskonalenia zawodowego nauczycieli 
(druk nr 72).  
 
Głosowanie: (17-za, p-0, w-0).  
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/. 

 Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

2. Uchwałę Nr IX/72/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
24.06.2015 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalania 
„Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 
warunki przyznawania dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego, mieszkaniowego, za warunki pracy, za wysługę 
lat, sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw oraz 
przyznawania nagród i innych świadczeń wynikających  
ze stosunku pracy nauczycielom szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Bytów” (druk nr 75). 

 

Głosowanie: (17-za, p-0, w-0).  
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/. 

 Uchwała ta stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

3. Uchwała Nr IX/73/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
24.06.2015 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez gminę Bytów oraz rozliczania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, 
psychologów i logopedów (druk nr 78). 

 
Jednocześnie zastępca burmistrza p. Jacek Czapiewski zgłosił 
autopoprawkę do projektu uchwały, aby w punkcie 3c zamiast 
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Dyrektor wpisać Wicedyrektor.  
  

Głosowanie: (17-za, p-0, w-0) wraz z autopoprawką.  
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/. 

 Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 

4. Uchwała Nr IX/74/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
24.06.2015 r. w sprawie ustalenia numerów porządkowych 
publicznych przedszkoli, publicznych szkół podstawowych, dla 
których organem prowadzącym jest gmina Bytów (druk nr 79).  
 
Głosowanie: (17-za, p-0, w-0). 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 

5. Uchwała Nr IX/75/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
24.06.2015 r. w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 
gminę Bytów publicznych przedszkoli, oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych (druk nr 83). 

 
Głosowanie: (17-za, p-0, w-0). 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 

6. Uchwała Nr IX/76/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
24.06.2015 r. w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez 
gminę Bytów publicznych szkół podstawowych                
i gimnazjów oraz określenia granic ich obwodów (druk nr 84). 

 
Głosowanie: (16-za, p-0, w-0). 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski, E. Wiatrowski/. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 

7. Uchwała Nr IX/77/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
24.06.2015 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych  
przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie gminy Bytów oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich wykorzystywania (druk nr 80). 

 
Głosowanie: (17-za, p-0, w-0). 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/. 
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Uchwała ta stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2015 rok  
(druk nr 81). 
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra na podstawie 
załącznika nr 1, 2, 3, 4, 5 i 6 do niniejszej uchwały zgłaszając zarazem 
autopoprawki do załącznika nr 1, 2 i 3a. 
 
Budżet gminy Bytów na rok 2015 po dokonanych zmianach zamyka się po 
stronie: 
 
- dochodów  -  75 429 798 zł 
- wydatków  -  81 674 513 zł 
oraz deficytem w wysokości 6 244 715 zł.  
 
Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie, bez autopoprawek. 
 
Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej w Bytowie – jw. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/78/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – jednogłośnie przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2015 – 
2024 (druk nr 82). 
 
Zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów wraz  
z autopoprawkami omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra  
na podstawie uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały. 
 
Komisja merytoryczna tj. Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy 
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projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie, bez autopoprawek. 
 
Pozostałe komisje stałe Rady Miejskiej w Bytowie – jw. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/79/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – jednogłośnie przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
odpowiedzi na skargę wniesioną do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gdańsku na uchwałę Rady Miejskiej  
w Bytowie w sprawie wysokości rocznych stawek podatku  
od nieruchomości na rok 2015 (druk nr 85). 
 
Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła radca prawny pani 
Danuta Gawarecka uznając skargę za bezpodstawną. 
 
Komisje stałe Rady Miejskiej również opowiedziały się za oddaleniem 
skargi. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
  
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr IX/80/2015 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – jednogłośnie przyjęła. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny T. Franciszkiewicz, R. Gierszewski, A. Pradella/ 

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 

Ad. pkt-u 9. 
 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka. 



 22

 

 
• w sprawie wprowadzenia prawidłowych oznakowań w strefie płatnego 

parkowania powiedział, że wszelkie zmiany organizacyjne w ruchu 
drogowym zostaną zaktualizowane, zgodnie z rozporządzeniem  Ministra  
Infrastruktury i Rozwoju.  
 

• w sprawie zamontowania spowalniacza ruchu przed korpalem  
na ul. Pogodnej w Bytowie powiedział, że po dokładnym 
przeanalizowaniu tematu, wówczas zostanie podjęta konkretna decyzja, 
zważywszy na fakt, iż obowiązuje tam ograniczenie prędkości  
do 30 km/h. Na dzień dzisiejszy nie chciałby składać żadnych obietnic, 
z uwagi na brak środków w budżecie. Jest to temat do rozważenia. Jeżeli 
okaże się on zasadny, przystąpimy do jego realizacji. 

   
• w sprawie poprawy oznakowania poziomego ul. Gdańskiej w Bytowie 

powiedział, iż wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do zarządcy 
drogi, czyli do Zarządu Dróg Wojewódzkich, z prośbą o jego wykonanie. 

 
• w sprawie podłączenia budynków mieszkalnych na Osiedlu nr 4  

do ciepłowni rejonowej w Bytowie zarządzanej przez firmę Veolia Północ 
Spółka z o.o. powiedział, iż ponowimy wniosek w tej sprawie. 
Jednocześnie zaznaczył, że w to działanie powinny się włączyć  
mieszkańcy oraz gmina, wówczas przyniosło by to pozytywny skutek.  
Pod uwagę należy wziąć również aspekt ekonomiczny jak i społeczny 
związany z ochroną środowiska. Także bez pomocy gminy sami 
mieszkańcy tu nic nie zdziałają. 

 
• w sprawie opracowania regulaminu korzystania z nasypu przez 

użytkowników powiedział, że zwrócimy się do ww. organizacji z prośbą 
o zainteresowanie się tym tematem. Jeżeli nie będzie żadnego odzewu  
ze strony stowarzyszeń, będziemy musieli poszukać jakiegoś innego 
rozwiązania. 
 

• w sprawie naprawy części zapadniętego chodnika przy bloku  
ul. Gdańskiej nr 2 w Bytowie powiedział, że w ramach gwarancji zadanie 
to zostanie wykonane. 

 
• w sprawie ujęcia w planach inwestycyjnych rozbudowę ronda  

na skrzyżowaniu ul: Ks. J. Popiełuszki, Mierosławskiego i K. Wielkiego 
powiedział, że na dzień dzisiejszy nie przewiduje się żadnej rozbudowy 
ani likwidacji tego ronda. Zdaniem burmistrza rondo to od samego 
początku mu się nie podobało. Ale takie zostało przyjęte i zaakceptowane. 
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Jeżeli zlikwidujemy, wówczas będziemy musieli zamontować 
przynajmniej dwa spowalniacze ruchu na tym odcinku drogi,  
ze względów bezpieczeństwa.  

 
• w sprawie remontu ul. Kościuszki w Bytowie, w szczególności chodzi 

o wykonanie w pierwszej kolejności dojazdu do posesji nr 42  
i 44 powiedział, iż dokładnie zna sytuację tych rodzin. Obie te posesje 
zostały ujęte w planach przebudowy tej drogi. Zadanie to planujemy 
wykonać w ramach środków pozyskanych z NPPDL. Mamy nadzieję,  
że otrzymamy te środki i zadanie to zostanie wykonane.  

 
• w sprawie naprawy nawierzchni ścieżki rowerowej w kierunku Tuchomia 

powiedział, że w pierwotnych założeniach było to zadanie ujęte. Jednak 
ze względów finansowych zrezygnowano, z uwagi na duże koszty 
związane z udrożnieniem tej ścieżki, czyli pobudowaniem studni 
retencyjnych. Poza tym musi być zgoda RDOŚ. Jest to temat trudny  
do zrealizowania, ponieważ jest to teren należący do PKP. Zadnie  
to postaramy się zrealizować kompleksowo, wraz ze ścieżką  
do Niezabyszewa. Na dzień dzisiejszy nie mamy żadnych wolnych 
środków, żeby ponosić tam zbyt duże nakłady finansowe. 

 
• w sprawie wzmożonej kontroli Policji na Placu Garncarskim, na którym 

przebywają osoby bezdomne pijące alkohol oraz załatwiające swoje 
potrzeby fizjologiczne powiedział, iż rzeczywiście jest to problem, który 
jest trudny do załatwienia, ponieważ nie możemy osobom bezdomnym 
zabronić przebywania na tym terenie. Chyba, że jawnie spożywają 
alkohol lub załatwiają swoje potrzeby fizjologiczne. Taką sytuację można 
zauważyć w całym kraju. Aby temu zapobiec, należy jak najszybciej 
przystąpić do rozbudowy budynku socjalnego przy ul. Przemysłowej  
4 w Bytowie, w 2016 roku. Niemniej jednak wystąpimy z wnioskiem  
do Policji z prośbą o interwencję w tej sprawie. Będziemy również w tej 
sprawie monitować, jeżeli zdarzy się taka sytuacja.  

 
Radny Eugeniusz Wiatrowski również opowiedział się za wystosowaniem 
pisma do Policji z prośbą o wzmożenie kontroli w centrum miasta, aby 
skutecznie zajęli się osobami bezdomnymi. Centrum Bytowa jest wizytówką 
naszego miasta i tego typu widok nie powinien mieć miejsca. 
 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 
Czapiewski. 
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• w sprawie remontu schodów, w szczególności chodzi o dojście od strony 
ul. Staszica powiedział, iż zadanie to w połowie lipca br. będzie 
wykonane. 
 

• w sprawie rozbudowy placu zabaw przy ul. Pochyłej w Bytowie 
powiedział, że zadanie, to w tym roku nie będzie wykonane, z uwagi  
na brak środków finansowych w tegorocznym budżecie. Chyba,  
że pozyskamy jakieś dodatkowe środki. Natomiast na terenie miasta  
i gminy będą wykonywane jedynie bieżące remonty wszystkich placów 
zabaw. 

 
• w sprawie wytyczenia tras treningowych dla kolarzy w okolicy j. Jeleń 

powiedział, iż rozważymy temat wspólnie z związkiem kolarskim oraz  
z innymi stowarzyszeniami, czy klubami zrzeszających kolarzy. Będziemy 
starali się zmienić trasę treningową, tak, aby nie kolidowała ona z ruchem 
pieszym, aby nie dochodziło do kolizji drogowych.  

 
• w sprawie realizacji wniosków z zebrania osiedlowego nr 4 w Bytowie 

powiedział, iż zgodnie ze Statutem Osiedla sporządzono wnioski  
z zebrania, które są sukcesywnie realizowane. Również pilnie zajmiemy 
się wnioskiem dotyczącym rozwiązania problemu kanalizacji deszczowej 
przy ul. Marii Dąbrowskiej. 

 
• w sprawie nasadzeń kwiatów wieloletnich (różnokolorowych)  

w śródmieściu Bytowa powiedział, że jest to temat do rozważenia. 
Zazwyczaj praktykowano nasadzenie kwiatów w donicach 
jednorocznych. 

 
• w sprawie wprowadzenia zakazu handlu na rynku (Plac Kardynała 

Wyszyńskiego) w Bytowie, który nie powinien być przeznaczony na taką 
działalność powiedział, iż rzeczywiście jest to słuszna uwaga, którą  
w przyszłości będziemy przestrzegać. Jeżeli chodzi o handel truskawek, 
to byłby za, ponieważ sezon truskawek dobiega już końca. Poza tym są to 
dodatkowe wpływy do budżetu BCK w Bytowie, który wydaje stosowne 
pozwolenia na prowadzenie tego typu działalność. 
 

• w sprawie przestrzegania godzin otwarcia Punktu Informacji 
Turystycznej w Rekowie powiedział, że w najbliższym czasie zostanie 
przeprowadzona wizja w terenie, aby sprawdzić jak punkt ten 
funkcjonuje. To samo będzie dotyczyło Punktu Informacji Turystycznej  
w Bytowie. W tej sprawie wystosujemy także pismo do fundacji Parasol, 
która zarządza PIT w Rekowie. 
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Radny Zbigniew Choma wyraził niezadowolenie z działalności punktu  
w Rekowie, który miał służyć innym celom. Przede wszystkim 
propagowaniem turystyki.  Radny uważa, że należałoby przeprowadzić ścisłe 
kontrole we wszystkich punktach działających na terenie gminy Bytów, pod 
względem ich działalności oraz zarządzania. 
 

• w sprawie wyczyszczenia dna kąpieliska jeziora Jeleń w Bytowie,  
z porostów oraz z różnych innych glonów powiedział, że jest to jezioro 
lobeliowe, którego zarządcą jest Starosta i tego typu działania  
są zabronione, które podlegają karze. Jedynie zostało wyczyszczone  
z zanieczyszczeń mechanicznych. 
 

• w sprawie usunięcia belki stalowej (dwuteownika) z dna małego 
kąpieliska j. Jeleń w Bytowie powiedział, że wcześniej próbowano usunąć 
belkę metalową z dna j. Jeleń ciągnikiem, który okazał się za słaby.  
W związku z powyższym ponowimy próbę wyciągnięcia belki innym 
sprzętem. 

 
Z wypowiedzią zastępcy burmistrza Jacka Czapiewskiego nie do końca 
zgodził się radny Stanisław Borzyszkowski, jeżeli chodzi o zakaz 
wyczyszczenia dna j. Jeleń z porostów, czy innych glonów. Na pewno są jakieś 
techniczne możliwości, aby to wyczyścić. Jak w takim razie, małe dzieci mają 
się kąpać w tym kąpielisku, zapytał radny. 
 
Jeżeli w tym jeziorze nie ma gatunków chronionych i nic nie stoi  
na przeszkodzie z zasadami ochrony obszarów Natura 2000, to takie zabiegi 
są wskazane – powiedział radny Adam Mohr.  
 
Ad. pkt-u 10. 
W punkcie tym Rada Miejska w Bytowie w głosowaniu: 17-za przyjęła treść 
odpowiedzi, którą odczytał przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder 
skierowaną do Pana Rafała Doborowicza, prowadzącego Usługowy Zakład 
Tapicerski w Bytowie, przy ul. Jana Pawła II . 
 
Treść pisma stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Następnie wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Pan Bogdan 
Adamczyk odczytał treść pisma p. Wincentego Knitra w sprawie podjęcia 
przez Radę Miejską w Bytowie stanowiska dotyczącego niezadowolenia  
z przywrócenia Sądu Rejonowego w Bytowie z dniem 1.07.2015 r.    
 
Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 
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Treść pisma stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności przewodniczący Rady odczytał kolejne pismo  
p. Wincentego Knitra wniesione przed sesją w sprawie bezpodstawnego 
zgłoszenia na Policję w Bytowie zaparkowanego pojazdu w dniu 29.05.2015 r. 
na parkingu przed Urzędem Miejskim w Bytowie, które znajduje się w biurze 
do wiadomości.  
 
Nikt z radnych nie zabrał głosu w tej sprawie. 
 
Treść pisma stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
W dalszej części obrad, przewodniczący Rady zapoznał zebranych z treścią 
pisma Krajowej Rady Sędziów Społecznych w sprawie naboru kandydatów  
na ławników. Poinformował, że termin naboru upływa z dniem 30.06.br. 
 
Treść pisma stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Następnie w imieniu Fundacji „Sprawni Inaczej” złożył podziękowanie  
za włączenie się do bytowskiej akcji charytatywnej „Kilometry Dobra” – 
edycja 2015.  
 
Treść podziękowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Radny Zbigniew Choma wystąpił z wnioskiem, aby w wydatkach funduszu 
sołeckiego ująć takie zadanie jak organizacja imprez sołeckich, których  
w ciągu roku jest dosyć dużo i nie zawsze można otrzymać środki  
od sponsorów. Wniosek ten składa do przyszłorocznego funduszu sołeckiego 
na rok 2016. 
 
Ww. wniosek poparł burmistrz Bytowa. Można część środków z funduszu 
sołeckiego przeznaczyć na tzw. działania miękkie, a pozostałe środki  
na zadania inwestycyjne. Jednak decyzja należy do Rady Sołeckiej, którą 
będziemy kontrolować, pod względem właściwego wydatkowania środków. 
Nie może być sytuacji takiej, że wszystkie pieniądze są przeznaczone  
na imprezy sołeckie. 
 
Z ww. wnioskiem nie zgodził się radny Jerzy Wyczk, aby z funduszu 
sołeckiego przeznaczać część pieniędzy na imprezy sołeckiego, który jest i tak 
bardzo ograniczony. Środki te można pozyskać w inny sposób. Między 
innymi od sponsorów, czy z Urzędu Miejskiego. Są to publiczne pieniądze, 
które powinny być właściwie rozdysponowane. 
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Odnosząc się do wypowiedzi radnego Wyczka radny Zbigniew Choma 
podkreślił, że wcale tak nie musi być. Być może nie będziemy tych pieniędzy 
potrzebowali na organizację imprez sołeckich. Chodzi nam o to, aby dano nam 
taką możliwość przeznaczenia tych pieniędzy na ww. cel.   
    
Burmistrz Bytowa zabierając głos w tej sprawie powiedział, że fundusz sołecki 
funkcjonuje w naszej gminie już od kilku lat. Kiedyś był zwolennikiem, aby te 
środki przeznaczać tylko i wyłącznie na zadania inwestycyjne. Dziś zmienił 
zdanie i nie widzi powodu, aby ograniczać suwerenność Rad Sołeckich. 
 
Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zapytała, dlaczego istnieje fundusz 
sołecki a nie ma funduszu osiedlowego, który także ma swoje potrzeby. 
Dlaczego inne sołectwa pomimo funduszu sołeckiego, korzystają także  
z budżetu obywatelskiego. Potrzeby osiedli są takie same jak sołeckie, 
dlaczego więc nie możemy z tego skorzystać? 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa stwierdził, że fundusz sołecki a budżet 
obywatelski, są to dwie różne sprawy, których nie należy łączyć. Budżet 
obywatelski jest tylko na zadania inwestycyjne. Natomiast fundusz sołecki jest 
to pewien rodzaj wsparcia dla miejscowości wiejskich zagwarantowany 
ustawowo. Dofinansowanie tych środków otrzymujemy z budżetu państwa. 
Rozumie też potrzeby mieszkańców osiedli, którzy mogą zwrócić  
się z wnioskiem do Urzędu Miejskiego o wsparcie finansowe  
na współorganizację jakiejś imprezy lub pozyskać dodatkowe pieniądze  
w drodze konkursu.  
 
Radny Eugeniusz Wiatrowski zasugerował, jeżeli nie ma innej możliwości 
otrzymania tych środków ustawowo dla osiedli, czy istnieje możliwość 
zagwarantowania środków w budzicie gminy, składając odpowiednie wnioski 
do Wydziału EKS na organizację różnego rodzaju imprez osiedlowych. 
 
Tak – wnioski takie należy składać do Wydziału Rozwoju Lokalnego  
i Promocji, które będą szczegółowe weryfikowane. 
 
Radna Lucyna Kapeluch zapytała, kiedy zostaną rozpoczęte jakieś działania 
związane z budową przystanku autobusowego przy drodze wojewódzkiej  
w Udorpiu. Pomimo pozytywnej opinii ZDW, sprawa do dziś pozostała bez 
odzewu. 
 
W odpowiedzi burmistrz Bytowa stwierdził, o ile zadanie to będzie wymagało  
postawienia wiaty, jest to temat do zrealizowania, który prawdopodobnie 
znalazł już sponsora. Zadanie to mieszkańcy okolicznej wsi chcieli wykonać 
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we własnym zakresie. Po stronie gminy leżałoby tylko ułożenie polbruku, 
o ile uzyskamy pozytywną zgodę od ZDW na jego położenie. 
 
Radna Lucyna Kapeluch wystąpiła z wnioskiem o usuniecie zastoisk wody 
przy posesji Państwa Motylewskich przy drodze wojewódzkiej w kierunku 
Udorpia. 
 
Wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do Wydz. WI, celem rozpatrzenia 
powiedział burmistrz. 
 
Radny Jacek Orłowski wystąpił z wnioskiem do burmistrza Bytowa, aby 
zwrócić się do wójta gminy Borzytuchom z prośbą o remont drogi 
Niezabyszewo – Dąbrówka. Odcinek drogi na terenie gminy Bytów wykonany 
jest z asfaltu, natomiast zły stan nawierzchni jest na odcinku gminy 
Borzytuchom. 
 
W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że osobiście przekaże wniosek wójtowi 
Borzytuchomia na jutrzejszym spotkaniu Lokalnej Grupy Rybackiej. Poza tym 
wójt jest przedstawicielem samorządu, który sam decyduje o swoich 
inwestycjach. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja Rady Miejskiej  
w Bytowie, zgodnie z planem pracy odbędzie się 16.09.br., życząc radnym 
spokojnego i miłego wypoczynku w trakcie przerwy wakacyjnej. 
 
Ad. pkt-u 11. 
 
Pan Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym 
oraz zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, wyczerpując porządek obrad, 
zamknął IX sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 13:30. 

 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Urszula  Szyszło                  Jan Treder   
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WYCIĄG 
z protokołu Nr IX/2015 sesji Rady Miejskiej w Bytowie 

z dnia 24 czerwca 2015 r. 
 

Ad. pkt-u 7. 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Bytów za 2014 r.  
oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014  
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego gminy Bytów. 
 
Jako pierwszy głos w tej sprawie zabrał przewodniczący Rady Miejskiej  
Pan Jan Treder, który przedstawił procedurę związaną z rozpatrywaniem 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz udzielenia absolutorium, zgodnie  
z przepisami ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o finansach 
publicznych. 
 
Procedura absolutoryjna stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił panią skarbnik o przedstawienie 
sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
Bytów za 2014 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego.    
 
Na wstępie skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra poinformowała, że zgodnie  
z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza 
sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz  
ze sprawozdaniami z wykonania budżetu, w terminie do dnia  
30 czerwca  roku następującego po roku budżetowym. Roczne sprawozdanie 
finansowe gminy Bytów za rok 2014 składa się z czterech części. Pierwsza 
cześć sprawozdania stanowi bilans z wykonania budżetu gminy Bytów  
za 2014 rok. Druga część sprawozdania finansowego składa się z łącznego 
bilansu jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych 
gminy Bytów za 2014. Trzecia część składa się z łącznego rachunku zysków  
i strat jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych 
gminy Bytów za 2014 rok. Natomiast czwarta część sprawozdania 
finansowego składa się z łącznego zestawienia zmian w funduszu jednostek 
budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych gminy Bytów za 2014 
rok.  
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W dalszej kolejności skarbnik omówiła realizację budżetu gminy Bytów  
za 2014 rok. Na zaplanowane dochody budżetowe ogółem w kwocie  
76 505 187 zł, wykonano 77 072 175,52 zł, co stanowi 100,7 % planu. Natomiast 
wydatki budżetowe ogółem zrealizowano w wysokości 78 366 454,37 zł  
na plan 81 681 033 zł, co stanowi 95,9%. Budżet zamknął się deficytem 
budżetowym w wysokości 1 294 278,85 zł na zaplanowany deficyt w kwocie  
5 175 846 zł.  
 
Następnie pani skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy Bytów  
za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego w formie 
prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
W prezentacji omówiła: 

1) Realizację budżetu gminy Bytów za 2014 rok oraz deficyt, 
      2) Wykonanie dochodów budżetu gminy Bytów według działów  
   klasyfikacji budżetowej, 

3) Strukturę wykonania dochodów, 
4) Wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych w latach 

2011-2014, 
5) Wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych w latach 

2011-2014, 
6) Wpływy z tytułu sprzedaży mienia gminnego w latach 2011-2014, 
7) Strukturę dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych, 
8) Zaległości w podatkach od osób fizycznych w latach 2011-2014, 
9) Zaległości w podatkach od osób prawnych w latach 2011-2014, 
10) Zaległości w najmach, dzierżawach w latach 2011-2014, 
11) Wpływy z opłat za wieczyste użytkowanie gruntów w latach  

2011-2014, 
12) Odsetki od środków na rachunkach bankowych w latach 2011-2014, 
13) Skutki obniżenia górnych stawek w podatkach w latach 2011-2014, 
14) Skutki udzielonych ulg w podatkach w latach 2011-2014, 
15) Umorzenia w podatkach w latach 2011-2014, 
16) Rozłożenia na raty w podatkach w latach 2011-2014, 
17) Wykonanie wydatków budżetu gminy Bytów według działów 

klasyfikacji budżetowej, 
18) Strukturę wykonania wydatków, 
19) Procentowy udział wydatków majątkowych w latach 2011-2014, 
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20) Procentowy udział wydatków majątkowych w latach 2007-2010, 
21) Wydatki na oświatę, a dopłata gminy w latach 2011-2014 

(subwencjonowane i własne), 
22) Wydatki na oświatę niepubliczną, 
23) Koszty odsetek od pożyczek i kredytów w latach 2011-2014, 
24) Zobowiązania finansowe gminy Bytów z tytułu kredytów, pożyczek  

i obligacji. 
 
Na zakończenie poinformowała, że szczegółowa analiza wszystkich danych 
została zawarta w sprawozdaniu opisowym, które zostało złożone w biurze 
Rady Miejskiej oraz umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Ponadto podkreśliła, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów  
za rok 2014 było szczegółowo badane przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 
w Bytowie wraz z sprawozdaniami z wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury oraz przyjęcia informacji  
o stanie mienia komunalnego, jak również przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową, która wydała pozytywną opinię na temat ww. sprawozdań.   
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014 stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Następnie przewodniczący Rady Pan Jan Treder odczytał uchwałę  
Nr 089/g312/R/II/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Gdańsku z dnia 17.04.2015 r. w sprawie pozytywnej opinii o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu gminy Bytów za 2014 rok. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
W dalszej kolejności, zgodnie z porządkiem obrad przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie Pan Bartosz Majkowicz odczytał 
wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bytowa 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za 2014 r.   
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 21.05.2015 r. stanowi załącznik nr 10  

do protokołu. 
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Przewodniczący Rady podziękował przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej  
oraz jej członkom za włożony trud w trakcie kontroli i pracę nad 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów za rok ubiegły oraz 
sporządzeniem wniosku w sprawie absolutorium dla burmistrza Bytowa  
z tytułu wykonania budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Jan Treder odczytał uchwałę  
Nr 117/g312/A/II/15 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 26.05.2015 r. w sprawie pozytywnej opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Bytowa z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.   
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji stałych 
Rady Miejskiej o przedstawienie opinii o sprawozdaniu. 
 

4. Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały nie wnosząc żadnych uwag. 

5. Komisja Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie 
zapoznała się z sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bytów  
za rok 2014, opinią RIO oraz wnioskiem Komisji Rewizyjnej opiniując 
oba projekty uchwał pozytywnie,  

6. Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska również nie wniosła 
żadnych uwag do sprawozdania oraz wniosku Komisji Rewizyjnej 
opiniując projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania  
z wykonania budżetu gminy Bytów za rok 2014 pozytywnie.  

 
Głosów w dyskusji nad sprawozdaniami nie było. 
 
Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne nw. projekty 
uchwał w sprawie: 
 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

Bytów za rok 2014 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy Bytów za rok 2014. 
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W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę  

Nr IX/65/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – przyjęła. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr  12 do protokołu. 

 

2)  udzielenia Burmistrzowi Bytowa absolutorium z tytułu wykonania  

      budżetu gminy Bytów za 2014 rok 

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej  
w Bytowie oraz pozytywnej opinii RIO i braku dyskusji, przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-3) Rada Miejska uchwałę  

Nr IX/66/2015 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 24.06.2015 r. – przyjęła. 

 

Uchwała ta stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

Pan Jan Treder przewodniczący Rady w imieniu swoim  
oraz radnych złożył gratulacje burmistrzowi Bytowa w związku  
z udzieleniem absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Bytów za rok 
2014. 
 
Podziękowanie radnym za udzielenie absolutorium zwłaszcza członkom 
Komisji Rewizyjnej złożył również burmistrz Bytowa. W swoim wystąpieniu  
burmistrz podziękował zastępcom, kierownikom poszczególnych wydziałów 
oraz wszystkim pracownikom za wsparcie i pomoc w realizacji trudnych 
zadań samorządowych, między innymi inwestycyjnych. Szczególne 
podziękowania złożył pani skarbnik za przestrzeganie dyscypliny finansowej  
i nie przekroczenia planu wydatków. Podziękował również radnym za dobrą 
współpracę, gdzie dominowała przede wszystkim troska o dobro całej gminy.   

 
 

Za zgodność z oryginałem 
 


